

**AWARD CITATION**

|                               |  |
|-------------------------------|--|
| Surname, name and middle name | DOKUCHAEV Anatolij Paramonovich                            |
| Rank                          | Major  |
| Position and unit             | Chief editor, newspaper "THE GUARD OF THE NORTH", 14 army. |

is recommended for "RED STAR" order

- |  |  |
|--|--|
| 1. Birth year                                      | 1905   |
| 2. Nationality                                     | Russain  |
| 3. In Red Army service since                       | 1941   |
| 4. Party membership                                | VKP(b) member since 1924.  |
| 5. Participation in combat (where, when)           | Participated in combat in Murmansk sector in war correspondent capacity. |
| 6. Wounds and contusions                           | None   |
| 7. Previous awards                                 | None   |
| 8. Drafted by which induction station              | Town Gorkij military commissariat  |
| 9. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i>  |

---

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**


---

Comrade DOKUCHAEV has been working in the editorial office of the newspaper "The guard of the North" since October 1941. First as a deputy chief editor, and later, since July 1942, as the chief editor. He is diligent in his duties. The editors office works as a team and receives appropriate guidance from comrade DOKUCHAEV. By means of common discussion and critical analysis of the articles, he educates the team and improves their reporter skills. Timely and skilfully arranges the content to reflect on the current units combat actions. The newspaper "The guard of the North" teaches the soldiers and officers the combat skills by bringing to light specific examples of heroic feats. He personally writes the main front page articles, which reflect the current and most important military and political issues. In this articles he knows how to highlight the essence of the topic and focuses reader's attention on it. Realising in practice the directive №010 issued by the Head of Main Political Directorate of Red Army, the newspaper regularly brings the materials, which assist units political organisers in their work. The Communist party political topics are in the centre of attention. The newspaper is the focal point of the group of dedicated war correspondents - the best political organisers and commanders.

During the period of active combat operation of the 14 Army, comrade DOKUCHAEV many times visited the field troops, where he gathered material. Managing timely and sharply his assets, he gets short reaction time on the events and quickly prints fresh relevant materials. Among the troops, the newspaper "The guard of the North" enjoys well deserved respect, the readers can always find in there fresh and relevant news.

For skilful leading the editorial office and personal creative work in the newspaper, major comrade DOKUCHAEV is worthy of "RED STAR" order.

HEAD OF POLITICAL DEPARTMENT OF 14 ARMY  
COLONEL                      *signature*    /GRIGOROVICH/

15 October 1943

VERIFIED: HEAD OF 3RD SECTION OF PERSONAL DEPARTMENT  
11 ARMY - QUARTERMASTER of 2 RANK    *signature* /KUCHERENKO/

---

HE IS WORTHY OF "RED STAR" ORDER

Commander of 14 army  
Lt.-Genreal  
/SCHERBAKOV/

Military council member of 14 army  
Mj.-Genreal  
/KRJUKOV/

19 October 1943

*Verified by the Head of the 2 section of personnel department, 14 army  
Lt. Colonel of administrative corps /LENSKIJ/                      signature*

---

He is worthy of "RED STAR" order

HEAD OF THE POLITICAL DEPARTMENT OF THE KARELIAN FRONT  
MAJOR GENERAL                      *signature*    /RUMJANTSEV/

" 30 " October 1943

---

---

---

---

№ докум. № 05073  
16 10 10458

01-2592  
95

Обязательно все графы заполнить полностью

# НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество ДОКУЧАЕВ Анатолий Парамонович

Военное звание М а й о р

Должность, часть Редактор газеты "ЧАСОВОЙ СЕВЕРА" 14 армии

Представляется к ордену "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"

1. Год рождения 1905 года 2. Национальность Русский.

3. С какого времени состоит в Красной Армии с 1941 года. 4. Партийность Чл. ВКП/б/ с 1924 года

5. Участие в боях (где и когда) Участвовал в боях на Мурманском направлении в качестве корреспондента газеты.

6. Имеет ли ранения и контузии Не имеет.

7. Чем ранее награжден (за какие отличия) Не награждался

8. Каким РВК призван Горьковским Горвоенкоматом.

9. Постоянный домашний адрес: —  
(представляемого к награждению или его семьи)

И  
В  
К  
И  
Ш  
Д  
П  
О  
Д  
Л  
Я  
Д

## 1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

В редакции "ЧАСОВОЙ СЕВЕРА" тов. ДОКУЧАЕВ работает с октября 1941 г. первое время заместителем редактора, а с июля 1942 года редактором. Газеты к исполнению своих служебных обязанностей относятся добросовестно. Штаб редакции сплочен и получает от него правильное руководство. Путем проведения совещаний и разбора отдельных статей, помощники в газете учат работников редакции газетному мастерству. Своевременно и умело организует освещение в газете вопросов боевой деятельности частей и подразделений. Газета "ЧАСОВОЙ СЕВЕРА" на конкретных примерах героев учит бойцов и командиров умелой деятельностью с врагом. Лично его перу принадлежат передовые статьи газеты "ЧАСОВОЙ СЕВЕРА" по актуальным, военным и политическим вопросам. В работе умеет находить главное приковывая к нему внимание читателей. Выполняя директиву Начальника Глав. ПУРКА № 010 газета на своих страницах систематически публикует материалы в помощь Парторгу. Вопросы партийно-политической работы стоят в центре внимания. Вокруг газеты создан возмужавший актив из лучших партийных работников и командиров. В период боевых операций частей и соединений 14 армии тов. ДОКУЧАЕВ неоднократно выезжал для работы в действующие части для организации мероприятий. Оперативно руководя своим аппаратом добывается быстрого реагирования на все события, происходящие в частях армии своевременно помещает нужный материал в газете. Среди бойцов и офицеров газета "ЧАСОВОЙ СЕВЕРА" пользуется заслуженным уважением, читатели всегда находят в ней свежие и злободневный материал.



За умелое руководство редакцией и личную творческую работу в газете  
майор тов. ДОКУЧАЕВ достоин награждения орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА".

НАЧАЛЬНИК ПОЛИТУПРАВЛЕНИЯ 14 АРМИИ  
ПОЛКОВНИК: -

*И. Григорович*

ГРИГОРОВИЧ

"15" октября 1943 года.

ДОСТОИН НАГРАЖДЕНИЯ ОРДЕНОМ "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"

и.и. Командующий 14 Армией  
Генерал-лейтенант  
/ПЕРВАНОВ/

Член Военного Совета Армии  
Генерал-майор  
/КРЮКОВ/

"19" октября 1943 г.



*2 ст-ия от 14 армии  
д.и. (Ленинский) Ленин*

Достоин правительственной награды  
ордена "Красная Звезда"

НАЧАЛЬНИК ПОЛИТУПРАВЛЕНИЯ КАВ. ФРОНТА  
ГЕНЕРАЛ-МАЙОР

*Г. Руянец*

(РУЯНЦЕВ)

"30" октября 1943 г.

Командир (Начальник)

Военком

(звание)

(звание)

" " " 194 г.